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Lorant Antal: Domeniul energiei este strategic; trebuie analize pentru deciziile cele

mai sanatoase pentru economie 

Domeniul energiei este unul extrem de  important si strategic, dar trebuie sa avem curajul sa ne uitam în 

oglinda, sa facem analize foarte clare si sa putem împreuna, la nivelul  Uniunii Europene, sa creionam

directia în care sa luam deciziile cele  mai sanatoase pentru economia României, a afirmat, miercuri, 

presedintele Comisiei pentru energie, infrastructura energetica si  resurse minerale din Senat, Lorant Antal,

la o conferinta de  specialitate. 

"Ştirile ultimelor zile suna cam asa: compania de carbune din India a  declarat ca redeschide 30 de mine închise în

trecut si intentioneaza sa  investeasca în alte cinci noi mine de carbuni, dupa care stim bine ca în  America, pâna în

2030, se doreste a se cheltui 75 de miliarde de dolari  în nuclear. În China, cât timp noi vorbim, deja se investesc

undeva la  20 de miliarde de dolari anual în centrale nucleare, iar noi în Europa  vorbim despre Green Deal,

suntem în tranzitie energetica si,  bineînteles, foarte multa lume pariaza pe regenerabile, ceea ce este  extrem de

important. Eu, unul, cred în tranzitia energetica, dar, în  acelasi timp, cred ca putem sa tragem cu totii concluzia ca

este extrem  de important sa avem capacitati de producere de energie electrica în  banda si la nivelul fiecarui

stat-membru este extrem de important sa  întelegem care sunt punctele noastre forte", a spus senatorul UDMR.

Potrivit acestuia, în cazul României, gazele naturale sunt punctul forte.

"În cazul României, categoric gazele naturale sunt un punct forte si eu  nu cred ca la nivelul clasei politice, prin

politicile noastre externe,  putem sa avem aliati în acel sens în care sa putem sa vorbim despre  gaze naturale si

peste 25 de ani. (...) Ceea ce vedem clar astazi din  perspectiva României este ca, totusi, sunt doua proiecte care

sunt în  constructie - este Mintia, cu o capacitate de 1.700 de megawati, iar  speram ca într-un final glorios si

Iernutul o sa fie functional, cu 430  de megawati - aceste doua entitati deja sunt consumatoare de gaz undeva  la

3-4 miliarde mc /an. Ceea ce vreau sa reiterez: eu cred ca domeniul  energiei este un domeniu extrem de important

si strategic, dar trebuie  sa avem curajul sa ne uitam în oglinda, sa facem analizele fizice foarte  clar si sa putem

împreuna, la nivelul Uniunii Europene, sa creionam  directia în care pentru economia noastra, pâna la urma, o sa

putem sa  luam deciziile cele mai sanatoase", a aratat acesta, la conferinta  "Grids of the future - The rise of

electrification - Romania's role in  Europe's energy security and competitiviness".

Lorant Antal a dat ca exemplu Austria, care a decis ca mai întâi sa  investeasca în securitatea retelelor si ulterior sa

treaca la energia  regenerabila.

"În 2019, în Austria, ANRE-ul austriac, autoritatea de reglementare în  domeniul energiei, a facut un studiu extrem

de important privind  dezechilibrele si a iesit o cifra - însemna 1.000 de momente de  dezechilibre pe an. Asta a

însemnat undeva la trei pe zi. Costul acestor  dezechilibre a însemnat undeva la un miliard de euro si ei au tras o 

concluzie punctuala. Bineînteles, aceste dezechilibre au fost create în  foarte multe situatii din cauza

regenerabilelor si atunci acel miliard,  cost al dezechilibrelor, bineînteles ca a trebuit sa fie platit de  cineva la

finalul zilei. De consumatori, bineînteles. Dar ei atunci au  ajuns la acea concluzie: ca este mult mai important sa

investeasca,  poate, acel miliard de euro în securitatea energetica si securitatea  retelelor, dupa care, când termina

investitiile acestea în securitatea  retelelor, sa mearga mai departe cu sustinerea investitiilor  regenerabile. Ca si

concluzie, pe baza acelor studii, au fost mai atenti  cum promoveaza regenerabilele si ce fel de regenerabile

promoveaza", a  explicat seful Comisiei pentru energie din Camera Superioara a  Parlamentului.
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